
ACTA NÚM. [...] 
 
Membres assistents: 
 
Maite Carrassón López de Letona, 
presidenta 
Xavier Blanco Escoda 
Diego Castro Ceacero 
Josep Maria de Dios Marcer 
Núria de la Osa Chaparro 
Ester Fernández Gimeno 
Isidre Gibert González 
Jesús Giraldo Arjonilla 
Fernando Guerrero Rebollo 
Eduard José Cunilleras 
Salvador Navarro Soto 
Joan Orobitg Huguet 
Judith Panadés Martí 
Elisabeth Pladevall Ballester 
Xavier Ramos Morilla 
Tatiana Rovira Faixa 
Olga Torres Hostench 
María Valdés Gázquez. 
Pere Ysàs Solanes 

A Bellaterra, a les 11.30 h del dia 18 de 
juliol de 2023, es reuneixen en sessió 
ordinària, a la sala de juntes de de la 
Facultat de Biociències/Ciències i sota la 
presidència de la vicerectora de Personal 
Acadèmic, Maite Carrassón López de 
Letona, els membres de la Comissió de 
Personal Acadèmic assenyalats al marge. 

 
S’han excusat d’assistir a la reunió Anna Díaz Vicario, Ernesto Castaños Moreno, Alba 
Hernández Bonilla, Assumpció Malgosa Morera i Susana Navas Navarro.  
 
No hi assisteix Guillem Prats Ejarque. 
 
Hi actuen com a membres de suport Natividad Ramajo Hernández, adjunta al 
Vicerectorat de Personal Acadèmic i Joan Farré Vila, cap de la Unitat de Personal 
Acadèmic.  
 
Hi actua, com a secretaria, Montse Tarjuelo Jacas, lletrada del Gabinet Jurídic de la 
UAB. 
 
 
 
 
Ordre del dia  
 
 
1. Aprovació de les actes de les sessions anteriors 
2. Informe de la vicerectora de Personal Acadèmic 
3. Aprovació de concursos de PDI dels cossos docents universitaris 
4. Aprovació de concursos de PDI laboral 
5. Aprovació de les propostes de professorat emèrit i honorari per al curs 2023-24 
5 bis. Modificació de la composició de la comissió avaluadora dels mèrits de les 
convocatòries de priorització de les places de catedràtic/a d’Universitat i de Catedràtic/a 
contractat/da. 
6. Convocatòria d’avaluació de l’activitat docent 2023 (trams generats fins el 
31/12/2022): Presentació i proposta de resolució de recurs. 
7. Assumptes de tràmit 
8. Torn obert de paraules 



 
 
Desenvolupament de la sessió 
 
 
1. Aprovació de l’acta de la sessió anterior. 
 
Per assentiment, la Comissió de Personal Acadèmic aprova l’acta del dia 27 de 
juny de 2023 . 
 
 
2. Informe de la vicerectora de Personal Acadèmic 
 
La presidenta informa que s’incorpora una nova persona com a membre de la Comissió, 
la senyora Ester Fernández Gimeno en substitució del senyor Xavier Bardina Simorra, 
a qui agraeix la dedicació a aquesta Comissió. A continuació inicia el seu informe i 
explica que el dia 4 de juliol es va portar a terme una mesa tècnica amb les universitats 
catalanes per parlar de la gestió de la nova regulació del professorat associat, i la 
setmana que ve es tornaran a reunir de nou. Pel que fa al procés d’estabilització del 
professorat associat explica que és un procés que s’ha de negociar en cada mesa de 
cadascuna de les universitats. En aquest sentit comenta que aquesta setmana es 
reunirà una primera mesa amb el Comitè del PDI per començar a parlar de com es farà, 
i es treballarà en un primer esborrany del reglament de concursos en relació amb el 
professor associat per adaptació a la LOSU, centrat en el perfil professional de les 
places, tal com preveu la nova llei d’universitats. Pel que fa al procés d’estabilització de 
les places, comenta que aquest primer any si que s’haurà de valorar, amb un 
percentatge alt, l’experiència docent en el perfil de la plaça, tal com disposa la LOSU. 

A continuació s’obre un torn d’intervencions on es demanen aclariments sobre les 
figures de professor associat i professor substitut i la vicerectora respon que la LOSU ja 
regula les característiques i requisits d’ambdues figures i que els substituts s’han de 
contractar per cobrir reduccions docents, malalties, excedències, etc. Comenta que l’any 
que ve tornaran a sortir unes 170 places extres, i així es disminuirà la necessitats 
d’associats. Respecte a les borses de substituts comenta que si una borsa es queda 
sense candidats s’ha de convocar de nou urgentment.  
 
 
3. Aprovació de concursos de PDI dels cossos docents universitaris. 
 
Aquest punt decau de l’ordre del dia al no presentar-se cap concurs a aprovació. 
 
4. Aprovació de concursos de PDI laboral 
 
La vicerectora presenta la documentació de les places que es presenten a aprovació. 
 
La Comissió de Personal Acadèmic per assentiment acorda, 

Primer.- Aprovar la convocatòria dels concursos públics per a l’accés a places de 
PDI laboral, de conformitat amb l’annex adjunt. 

Segon.- Encarregar a la vicerectora de Personal Acadèmic l'execució i el 
seguiment d’aquest acord. 

 
5. Aprovació de les propostes de professorat emèrit i honorari per al curs 2023-24 



 
La vicerectora de Personal Acadèmic presenta aquest punt de l’ordre del dia i explica 
als membres que si els sembla bé es faria igual que s’ha fet altres anys per la pressa 
d’acord d’aquest punt i és que les candidatures tant d’emèrits com d’honoraris per la via 
ordinària es poden aprovar per assentiment, ja que reuneixen tots els requisits i les 
candidatures de la via extraordinària es pot pronunciar la comissió de forma secreta. 
També informa que tota la documentació dels candidats està a la carpeta de one drive 
que s’ha posat a disposició de tots els membres.  

Vol plantejar el cas del professor Milian que s’ha presentat com a emèrit únicament per 
la via ordinària però no té els trams requerits i la vicerectora planteja que per no 
perjudicar al candidat passar la candidatura a la via extraordinària i que la comissió voti 
aquesta candidatura. En aquest sentit la vicerectora presenta breument els currículums 
dels candidats que es presentaran a votació per la via extraordinària i recorda que 
aquests currículums i els informes dels departaments, que formen part de l’expedient, 
han pogut ser consultats pels membres de la comissió a la carpeta de one drive. 

A continuació s’inicia un torn d’intervencions en el que es demana quin és l’objectiu de 
ser honorari: seguir investigant, seguir vinculat a la universitat? Es comenta que el 
professor Llibre, que presenta la candidatura a emèrit per la via extraordinària, és una 
persona extraordinària en recerca, està el 6è en el ranking mundial dels millors científics 
d’Espanya, té moltes publicacions en revistes prestigioses, molt rellevant en àmbit de 
matemàtiques, ha dirigit moltes tesis, té medalles, reconeixements, i una trajectòria en 
recerca molt qualificada, va ser 3 anys coordinador de docència en la secció de 
matemàtiques. Sobre el professor Grasa es comenta que té una llarga trajectòria 
universitària, amb una dilatada dedicació institucional, actualment és membre de la 
comissió que per delegació de l’ACUP està treballant la modificació dels estatuts de les 
universitats catalanes, ha treballat abastament en qüestions de recerca en moviments 
de pau, conflictes internacionals i potser són treballs que no s’ajusten al format acadèmic 
però són molt rellevants.   

La vicerectora contesta que quan es va crear la figura del professor honorari a la UAB 
va ser per una qüestió puntual: un investigador molt prestigiós de 84 anys amb un 
projecte europeu molt potent, però és un tema que s’ha de tornar a discutir ja que hi ha 
moltes renovacions per honoraris, i atenent al fet que la jubilació als 70 anys dels 
professors universitaris és una de les mes tardanes, no té massa sentit allargar sense 
cap limitació la presencia d’aquests professors a la UAB. Comenta que en algun moment 
s’haurà de limitar l’edat pels honoraris, ara no és el moment, amb l’aplicació de la LOSU, 
però s’haurà d’abordar.  
 
Pel que fa a la votació secreta de les 4 candidatures a professorat emèrit per la via 
extraordinària el resultat és el següent:  

Maria Mercedes Cladellas Capdevila: 4 vots favorables, 7 desfavorables i 8 vots en blanc.  
  

Rafael Grasa Hernández: 14 vots favorables, 1 desfavorable i 4 vots en blanc.  
 

Jaume Llibre Saló: 17 vots favorables, 0 desfavorable i 2 vots en blanc.  
 

Antoni Milian Massana: 3 vots favorables, 8 desfavorables i 8 vots en blanc.  
 



Per tant, atès que cal una majoria qualificada de 3/5 parts dels membres d’aquesta 
Comissió (25 membres), que serien 15 vots favorables, nomes la candidatura del senyor 
Llibre obté la majoria necessària i en conseqüència aquesta candidatura s’aprova com 
a professor emèrit per la via extraordinària i la resta podran ser considerats professors 
honoraris.  

La Comissió de Personal Acadèmic per assentiment acorda,  

 

Primer.- Proposar, per assentiment, el nomenament com a nous professors/es 
emèrits dels doctors i doctores següents: Rossend Arqués Corominas,  Manuel 
Jesús Cachón Cadenas, M Dels Àngels Calvo Torras, José Maria Crespo Vicente, 
Josep M. Fortuny Aymemí, Joaquín Gairín Sallán, Lluís Grande Posa, Bonaventura 
Guamis López, Josep Enric Llebot Rabagliati, Jaume Llibre Saló, Emili Prado Pico, 
Ana Ripoll Aracil, Ferran Sancho Pifarré, i Victor Manuel Vargas Blasco. 

Segon.- No proposar el nomenament com a professors/es emèrits per la via 
extraordinària els doctors i doctores següents: Maria Mercedes Cladellas 
Capdevila, Rafael Grasa Hernández, i Antoni Milian Massana. 

Tercer.- Proposar, per assentiment, el nomenament com a nous professors/es 
honoraris dels doctors i doctores següents: Maria Mercedes Cladellas Capdevila, 
Jordi Deulofeu Piquet, Enric Domingo Ribas, Rafael Grasa Hernandez, Felicidad 
Hand Cranhan, Antoni Milian Massana, Mercè Rius Santamaria i Eduardo Rojo 
Torrecilla. 

Quart.- Proposar, per assentiment el nomenament com a professors/es honoraris 
provinents de la situació de professors i professores emèrites als doctors i 
doctores següents: Margarita Arboix Arzo, M. Luisa Arboleya Cimadevilla, 
Gerardo Caja López, Miguel Casas Brugué,  M. Del Carmen Gete-Alonso y Calera, 
Antonio Martín Artiles, Jordi Planas Coll, Miguel Sabrià Leal, Carlos Subirats 
Ruggeberg, i Adolfo Tobeña Pallarés. 

Cinquè.- Proposar, per assentiment, la renovació dels nomenaments com a 
professors honoraris a partir del segon any dels doctors i doctores següents: 
Vicente Alcántara Escolano, Vicenç Artigas Raventós, Francesc Xavier Avilés 
Puigvert, Salvador Barberà Sandez, Joan Barceló Coll, Jordi Bartrolí Molins, Josep 
Ángel Bosch Gil, Montserrat Brugués Domènech, Lluís Cabero Roura, Joaquim 
Calaf Alsina, Juan Maria Cinca Cuscullola, Maria Jesús Comellas Carbó, Julià Cufí 
Sobregrau, Alberto De Leiva Hidalgo, Anna Estany Profitós, Evaristo Feliu 
Frasnedo, Enrique Férnández Sánchez, Josep Maria Figueres Artigues, Antonio 
Fontdevila Vivanco, Maria Dolors Garcia Ramón, Gregori Garzón Clariana, Enric 
Genescà Garrigosa, Jaume Guàrdia Massó, Josep Guitart Durán, Conrad 
Izquierdo Rodríguez, Manuel Jorba Jorba, Joan Ramon Laporte Roselló, Louis 
Lemkow Zetterling, Fernando López Aguilar, Manuel López López, Vicente Lull 
Santiago, Emilio Luque Fadón, Josep Maria Martí Martí, Miguel Luis Martín Mateo, 
Joan Martinez Alier, Francisco José Martínez Fernández, José Martínez Gázquez, 
Maria Rosario de Mateo Pérez, Miguel de Moragas Spa, Marcial Murciano Martínez, 
Josep Oliver Alonso, Gaspar Orriols Tubella, Diego Pavón Coloma, Alberto Prieto 
Arciniega, Enric Querol Murillo, José Luis Raymond Bara, Albert Recio Andreu, 
Carme Riera Guilera, Robert Roche Olivar, Neus Sanmartí Puig, Luisa Carlota Solé 
Puig, Pedro Suau Leon, Jaume Terradas Serra, Antoni Francesc Tulla Pujol, 



Joaquim Vergés Jaime, Miquel Vilardell Tarrés, Juan José Villanueva Pipaón i 
Josefa Yzuel Gimenez. 

Sisè.- Encarregar a la vicerectora de Personal Acadèmic l’execució i el seguiment 
d’aquests acords. 

 
5 bis. Modificació de la composició de la comissió avaluadora dels mèrits de les 
convocatòries de priorització de les places de catedràtic/a d’Universitat i de Catedràtic/a 
contractat/da. 

 
La vicerectora de Personal Acadèmic presenta aquest punt i explica que s’han de 
renovar alguns membres de les comissions avaluadores dels mèrits de places de 
catedràtics. També explica que falten els noms dels representants del comitè d’empresa 
i proposa que per tal de no endarrerir les funcions de les comissions aprovar els 
membres de la composició que consta a la proposta i portar a aquesta comissió el nom 
que falta en una propera comissió.  
 
La Comissió de Personal Acadèmic per assentiment acorda,  

 

Primer.- Modificar la composició de les comissions  de l’avaluació dels mèrits de 
les convocatòries de priorització de les places de catedràtics d’universitat i 
contractats, de la manera següent: 

 NOM CU/CC DEPARTAMENT ÀREA 

PRESIDENT/A 
Àmbit                              
CIENTÍFIC-
TECNOLÒGIC Ramon Vilanova Arbós CU 

Telecomunicació i 
Enginyeria de Sistemes 

Enginyeria de 
Sistemes i 
Automàtica 

Ciències-Bio-
Enginy. Ruben López Vales CC 

Biologia Cel·lular, 
Fisiologia i Immunologia 

Fisiologia 

PRESIDENT/A  

Àmbit                                                           
CIÈNCIES SOCIALS 
I HUMANES Raquel Piqué Huerta CU Prehistòria 

 

 

Prehistòria 

 

Segon.- Encarregar a la vicerectora de Personal Acadèmic l’execució i el 
seguiment d’aquests acords. 

 

 

 

 



6. Convocatòria d’avaluació de l’activitat docent 2023 (trams generats fins el 
31/12/2022): Presentació i proposta de resolució de recurs  
 
La vicerectora de Qualitat presenta el recurs que s’han presentat contra la relació 
definitiva de professorat admès i exclòs a la convocatòria d’avaluació de l’activitat docent 
2023, per la qual una professora va resultar exclosa per no acreditar un mínim del 50% 
de la docència estipulada al model de dedicació docent. Explica que la professora ha 
aclarit la documentació aportada en la seva sol·licitud d’avaluació per la qual cosa es 
pot acreditar el compliment del mínim del 50% de docència i per tant pot resultar admesa 
a la convocatòria i avaluada.  
 
La Comissió de Personal Acadèmic per assentiment acorda, 

Primer.- Informar favorablement el recurs presentat contra la relació definitiva de 
professorat admès i exclòs i elevar aquest informe al rector.  

Segon.- Encarregar a la vicerectora de Qualitat el seguiment d’aquest acord. 

 
 
7. Assumptes tràmit: 
 
7.1 Modificació de la comissió avaluadora de la convocatòria de les places de lector amb 
referència LEC131-132/2023. 
 
La vicerectora de Personal Acadèmic explica que aquesta Comissió va aprovar el darrer 
13 de maig la convocatòria amb referència 2023/D/LEM/CL/5 del procés selectiu per a 
la contractació de professor lector o lectora, i en concret 2 places amb referència 
LEC131-2/2022 amb destinació a l’àmbit de Dret Internacional Públic i Relacions 
Internacionals, i atesa la renuncia d’alguns membres s’ha de modificar la composició de 
la comissió avaluadora del concurs esmentat.   
 
La Comissió de Personal Acadèmic per assentiment acorda, 

Primer.- Modificar la comissió avaluadora del concurs de professor lector amb 
referència LEC131- 2/2023, de conformitat amb l’annex adjunt.  

Segon.- Encarregar a la vicerectora de Personal Acadèmic l'execució i el 
seguiment d’aquest acord. 

 
8. Torn obert de paraules 
 
La doctora Ester Fernandez demana que es pot fer en els concursos de professors 
substituts si hi ha un número insuficient de candidats a la borsa per no haver superat la 
nota de tall establerta al concurs. La vicerectora respon que ja es va parlar a aquesta 
Comissió que no s’havia de posar una nota de tall molt exigent, ja que cal que a les 
llistes hi hagi força gent. Comenta que és un problema concret d’un departament, i que 
ja es mirarà que es pot fer.  
 
El doctor Joan Orobitg comenta que aquest any no es poden demanar PIFS i vol saber 
si de cara al curs acadèmic 2024-2025 es podran demanar. La vicerectora de Personal 
Acadèmic dona la paraula a la vicerectora de Recerca que diu que els recursos destinats 
als PIFS s’hauran de destinar al pagament dels 4arts anys, i és un problema, es mirarà 
si amb els recursos econòmics que tenim es pot fer alguna acció en aquest sentit, però 



per ara no hi ha res, ja ho ha comentat en la Comissió de Recerca i en les reunions amb 
directors de departaments.  
 
També comenta el doctor Orobitg, en relació als criteris de priorització de catedràtics, 
que estaria be que aquesta Comissió és replanteges aquests criteris ja que comparar 
persones de departaments tant diferents és molt complicat. La vicerectora de Personal 
Acadèmic respon que fa 7 anys que es treballa amb aquests criteris i es va decidir que 
els criteris havien de valorar mèrits excepcionals, ja que els mèrits normals ja els avaluen 
les agencies. La primera proposta aprovada va sorgir després de molta feina, reunions 
amb directors departaments, etc, i fa 2 anys es va replantejar amb molta feina també i 
no és un model perfecte, és conscient, però és molt difícil, cadascú es mira la seva àrea 
en concret i costa molt comparar gent d’àrees diferents. S’ha demanat que es comptin 
els trams docents, tant avaluats com no automàtics, però això no pots ser, només poden 
ser tinguts en compte els avaluats.  
 
Finalment diu el doctor Orobitg que en la convocatòria d’avaluació de l’activitat docent 
del professorat es podria haver inclòs un punt en afers de tràmit i poder votar els 
desfavorables. La vicerectora de Personal Acadèmic diu que es nomenen comissions 
especifiques que avaluen els candidats, que apliquen els criteris que tenim a la guia, on 
estan previstes les enquestes dels estudiants, si no tinguéssim en compte les enquestes 
l’AQU no  donaria el vistiplau a la guia. La CPA valida el que ha fet la comissió, el que 
no es pot fer si no estàs d’acord amb el sistema d’enquestes és rebutjar el que diu la 
comissió. La vicerectora de Qualitat diu que la comissió avaluadora ha aplicat uns criteris 
que surten de la guia que ha aprovat la pròpia CPA, sobre les enquestes diu que han 
de ser representatives. La secretària de la comissió i lletrada del Gabinet Jurídic aclareix 
que a nivell formal dins del punt d’Afers de tràmit no s’han d’incloure propostes d’altres 
punts de l’ordre del dia. 

 
La doctora Judith Panadés demana per la supervisió dels TFG, ja que a la seva Facultat 
i al seu departament hi ha poc professorat permanent, i totes les direccions de TFG 
recauen en el personal permanent. Demana perquè els substituts que substitueixen 
professors permanents no poden supervisar TFG. També comenta, pel que fa als criteris 
de priorització dels catedràtics, que estaria bé que hi haguessin mes àmbits i no només 
dos, i que buscaran suport per fer canvis en els criteris. La vicerectora de Personal 
Acadèmic diu que els substituts no poden dirigir ni fer docència supervisada. La plantilla 
A és la que ha de fer la docència supervisada sense que la facin els associats, ja que 
els associats no poden passar-se més del 30% en docència supervisada del potencial 
docent. Comenta que a partir de l’any que ve els associats seran indefinits, i els 
concursos estaran perfilats amb assignatures optatives, si surt un TFG que encaixa en 
la docència podria ser, però no molts crèdits.  
 
El doctor Eduard José comenta que el procés per seleccionar els substituts ha funcionat 
força bé, però que suggeriria que el Curriculum Vitae que s’ha de presentar fos més 
simplificat i normalitzat. Vol acomiadar-se de la Comissió de Personal Acadèmic, i desitja 
sort i encerts a tothom. La vicerectora de Personal Acadèmic diu que s’hauria de pensar 
el que proposa del currículum, ara no és el moment però hi pensarà de cara a l’any que 
ve. Agraeix al doctor José la feina dels 6 anys en aquesta Comissió per fer una 
Universitat millor. 
 
 
El doctor Isidre Gibert, respecte a la convocatòria d’avaluació de l’activitat docent del 
professorat diu que havia cert desacord en com s’havien avaluat alguns expedients, 



però no es posa en dubte la funció de les comissions i vol que consti en acta que el 
desencontre no és amb la comissió sinó amb la normativa.  
 
La doctora Ester Fernández diu que es transfereix al professor la possibilitat que hagin 
enquestes i això hauria ser funció de la Universitat que s’ha d’assegurar que hi hagin 
enquestes, els professors han de tenir responsabilitat per no fer docència, però no per 
no tenir enquestes.  
 
El doctor Jesús Giraldo diu que la responsabilitat de les enquestes ha de ser de la UAB, 
no pot recaure en els professors la responsabilitat de tenir enquestes. Els professors 
poden dir als alumnes que les facin però si no les fan no és culpa d’ells.  
 
La vicerectora de Qualitat diu que es pot tornar a discutir el contingut de la guia, es 
poden tornar a reproduir debats que ja s’han tingut, però vol manifestar que el contingut 
i criteris de la guia han estan molt treballats. Comenta que de 400 persones presentades 
a la convocatòria nomes en 8 casos hi ha hagut resultat desfavorable per no tenir 
enquestes representatives, que són 3 enquestes en 5 anys de docència, sembla factible 
que se’n puguin tenir al menys 3, i si no tens enquestes representatives pots tenir altres 
evidencies. Hi ha el cas concret de persones que fan intensificació de la recerca i fan 
molt poca docència, i tenen poques enquestes, s’ha de separar el debat de les 
enquestes representatives en general del debat de casos concrets de persones en 
situacions molt concretes d’intensificacions.   
 
 
A les  13.37 h, la presidenta aixeca la sessió, de la qual, com a secretària, estenc 
aquesta acta. 
 
 
La secretària 
 
 

  
Vist i plau 
La presidenta 

 
 


